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Beslutande Ledamöter 

Andreas Sjölander (S), Ordförande 
Knapp Britta Thyr (MP), 1:e vice ordförande 
Eva-Clara Viklund (M), 2:e vice ordförande §§ 151-160, 162-172 
Magnus Oskarsson (S) 
Anne-Cathrine Genberg (S) 
Lars Halén (S) tjänstgörande för Johan Nilsson (S) 
Ann Kristine Elfvendal (S) 
Ann-Charlotte Visén (S) under § 151 frånvarande kl. 09:24-10:10 
Ingemar Wiklander (KD) 
Ida Skogström (M) §§ 151-160, 162-172 
Ingemar Ljunggren (M) §§ 151-160, 162-172 
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Glenn Sehlin (SD) §§ 151-160, 162-172 
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Närvarande ej tjänstgörande 
ersättare 

Ersättare 

Monica Fällström (S) 
Nina Skyttberg (S) 
Hans Rosengren (S) 
Helena Elfvendal (MP) 
Christina Ögrim (KD) 
Göran Kejerhag Östlund (M) 
Olle Löfgren (L) under § 151 frånvarande kl. 08:50-09:25 
Ulrika Jonsson (SD) §§ 152-172 
Johan Wester (C) 
Baran Hosseini () 
 

Övriga närvarande Lars Liljedahl, kommundirektör, Anna Bostedt, chef ekonomi- och 
kommunledningsavdelningen, Petra Werner, kanslichef och Jeanette George, 
kommunsekreterare  

Justerare Eva-Clara Viklund (M) 

  
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 151-172 
 Jeannette George  

 Ordförande 

  

 Andreas Sjölander  

 Justerare 

  

 Eva-Clara Viklund   
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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-10-29 

Datum då anslaget sätts upp 2024-10-30 Datum då anslaget tas ned 2024-11-21 

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 
 

Underskrift 

  

 Jeannette George  
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§ 151 Dnr 27802  

Informationsärenden 

Kommunstyrelsen har fått information om följande: 

 

Höga Kusten destinationsutveckling nya VD – Mattias Peterson och Uno 

Jonsson, tillväxtchef 

Räddningstjänsten Höga Kusten – Ådalen – Andreas Hoff, räddningschef  

Perspektiven i tjänsteskrivelserna – Ina Lindström, utredare  

Ekonomi och uppsiktsplikt – Lars Liljedahl, kommundirektör  

Remiss – Nätt och jämnt – Likvärdig och effektivitet i kommunsektorn – 

Lars Liljedahl  

Arkivverksamhetens framtid – Petra Werner, kanslichef  

______  
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§ 152 Dnr 34746  

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att välja Eva-Clara Viklund (M) att justera dagens protokoll. 

______  
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§ 153 Dnr 2024-000003 1.1.2.1 

Fastställande av föredragningslista 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

att ärende 12, 10-årig investeringsplan 2025-2034 utgår från dagordningen 

och 

att därmed fastställa föredragningslistan för dagens möte.         

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar på att ärende 12, 10-årig investeringsplan 2025-

2034 utgår från dagordningen.      

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 

förslag med Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt liggande 

förslag med Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat enligt liggande förslag med 

Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande.      

Bakgrund 

Ordföranden går igenom upprättad föredragningslista.                

Beslutsunderlag 

Kallelse med dagordning till dagens sammanträde      

      

______  
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§ 154 Dnr 2024-000128 1.1.1.1 

Motion - Beredskapsmark 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

att avslå motionen. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Christina Lindberg (C), Andreas Sjölander (S), Eva-Clara 

Viklund (M), Glenn Sehlin (SD) och Olle Löfgren (L). 

Yrkanden 

Christina Lindberg (C) yrkar bifall till motionen. 

Eva-Clara Viklund (M) och Glenn Sehlin (SD) instämmer till Christina 

Lindbergs (C) yrkande.       

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, liggande förslag 

och Christina Lindbergs (C) yrkande om bifall till motionen.  

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt liggande 

förslag. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt Christina 

Lindbergs (C) förslag. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat enligt liggande förslag.      

Reservation 

Centerpartiet, Moderaterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot 

beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 

Bakgrund 

Per-Eric Norberg (C) har inkommit med en motion om beredskapsmark. I 

motionen föreslås att kommunen: 

• Genomför en inventering av lämpliga områden för beredskapsmark inom 

kommunens gränser, med hänsyn till faktorer som tillgänglighet, säkerhet, 

geografiskt läget och potentiella hot. 

• Utarbetar en plan för hur beredskapsmarken ska användas och underhållas 

under normala förhållanden för att minimera risken för skador och se till att 

marken är tillgänglig och användbar vid en kris. 
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• Tillsammans med länsstyrelsen och andra myndigheter säkrar tillgången till 

marken och ta fram avtal för hur marken ska användas vid kris 

• Informerar allmänheten om var beredskapsmarken finns och vad den ska 

användas till för att öka medvetenheten om kommunens beredskap. 

Kommunen har ett planmonopol, dvs det är kommunen som bestämmer hur 

mark i kommunen får användas. I översiktsplanen ges vägledning för beslut 

om hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda miljön 

ska användas, utvecklas och bevaras. Här ska olika intressen vägas mot 

varandra. Ett sådant intresse är totalförsvarets civila intressen. 

Jordbruksmark har ett särskilt starkt skydd i plan- och bygglagen och kan 

inte utan vidare ställas om till annan markanvändning. Endast om det finns 

ett tydligt allmänintresse för annan användning och det inte finns annan 

mark tillgänglig får jordbruksmark användas till annat. 

 

Enligt kommunens tillväxtavdelning råder ingen brist på användbar mark i 

kommunen. Kommunen äger själv en del mark som kan ställas om för andra 

syften om behov finns och det finns goda relationer till andra markägare i 

kommunen.  

Kommunen har ett ansvar för beredskapsplanering i sin egen verksamhet 

men också för samordning av beredskapsplanering och information om 

beredskapsfrågor med alla inom kommunens geografiska område som 

berörs.  

Det pågår en utveckling och samverkan för att hantera det förändrade 

omvärldsläge vi befinner oss i. För att säkerställa att samhällsviktiga 

verksamheter kan fortsätta att fungera och för att säkerställa försörjning av 

sådant som våra invånare och våra verksamheter är beroende av. Det arbetet 

sker inom den kommunala organisationen och tillsammans med andra 

berörda i kommunens geografiska område, i länet och i Sverige.  

Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att det finns existerande 

former för att hantera samverkan i beredskapsfrågor och intresseavvägningar 

gällande markanvändningen i kommunen och föreslår därför att motionen 

avslås. 

 

Socialt perspektiv 

Det föreslagna beslutet förväntas inte ha någon påverkan. 

Ekologiskt perspektiv 

Det föreslagna beslutet förväntas inte ha någon påverkan. 
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Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Det föreslagna beslutet förväntas inte ha någon påverkan. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-09-12 

Motion-Beredskapsmark 

______  
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§ 155 Dnr 2024-000160 1.1.1.1 

Motion - Inventering av skyddsrum i Härnösand 
kommun 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

att avslå motionen. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Glenn Sehlin (SD) och Andreas Sjölander (S). 

Bakgrund 

Per-Eric Norberg (C) har inkommit med en motion om inventering av 

skyddsrum i Härnösands kommun. I motionen föreslås: 

• ”att Härnösands kommun, tillsammans och/eller med stöd av MSB och 

länsstyrelsen går igenom förekomsten av skyddsrum i hela kommunen. Inom 

kommunens eget fastighetsbestånd, bostäder som ägs av Härnösandshus har 

kommunen ett särskilt ansvar.” 

• ”att kvalitén på befintliga skyddsrum avseende underhåll och förbättringar 

kontrolleras, då många skyddsrum i Härösands kommun sannolikt 

installerades för flera decennier sedan.” 

• ”att kommunen efter inventeringen informerar statliga myndigheter, MSB 

och länsstyrelsen m.fl., där brister finns och ser till att dessa blir åtgärdade så 

snart som möjligt och om behov finns bygga fler skyddsrum, allt med statligt 

stöd.” 

Idag finns det över 25 000 skyddsrumsplatser i Härnösands kommun. Det 

innebär mer än 1 plats per invånare och Härnösand kommer på nionde plats i 

landet när det gäller antalet skyddsrumsplatser per invånare. Skyddsrummen 

finns dock inte överallt i kommunen. Det är skyddsbehovet som ska styra 

och det finns inte skyddsrum på alla platser där folk bor i kommunen.  

Man tillhör inget särskilt skyddsrum utan ska använda det som är närmast 

vid ett luftanfall. Hos myndigheten för samhällsskydd och beredskap finns 

en karta över alla skyddsrum i Sverige. Det finns också information på 

kommunens hemsida - https://harnosand.se/beredskap. Skyddsrum är märkta 

med en skylt som har en orange fyrkant med blå triangel. Symbolen betyder 

att lokalen har ett särskilt skydd enligt krigets lagar. 

I november 2024 kommer alla hushåll i Sverige att få en ny version av 

broschyren ”Om krisen eller kriget kommer” i brevlådan. Där finns också 
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tips på hur man kan skydda sig vid ett luftanfall om man inte har tillgång till 

ett skyddsrum. 

I fredstid får skyddsrum användas till annat, men de ska kunna ställas i 

ordning inom 48 timmar. Vid höjd beredskap ansvarar fastighetsägaren för 

iordningställandet. 

Enligt lag (2006:545) om skyddsrum är det regeringen eller den myndighet 

som regeringen bestämmer beslutar om behovet av skyddsrum och inom 

vilka områden inom landets kommuner som skyddsrum ska vara belägna. I 

samma lag regleras även hur skyddsrum får användas, hur de ska underhållas 

och att det är ägaren av byggnaden som ansvarar för detta. 

I förordning (2006:638) om skyddsrum fastställs att det är staten som 

ansvarar för att ställa medel till förfogande för att genomföra kontroll av 

skyddsrum och att myndigheten för samhällsskydd och beredskap ansvarar 

för genomförandet. 

Härnösands kommun som organisation äger inga byggnader med skyddsrum 

men det kommunala bolaget, Härnösandshus AB äger ett antal byggnader 

med skyddsrum. 

I december 2023 beslutade kommunfullmäktige i Härnösand om Program för 

civil beredskap 2024-2027. I programmet anger fullmäktige inriktningen för 

beredskapsarbetet i samtliga kommunala nämnder och helägda bolag för 

åren 2024-2027. En del i den inriktning är att ”Skyddsrum i fastigheter som 

kommunen eller kommunala bolag har rådighet över ska leva upp till de krav 

som finns.” 

Kommunstyrelsen ansvarar för uppföljningen av programmet och har gett i 

uppdrag till enheten för civil beredskap att följa upp och rapportera nuläget 

vid kommunstyrelsens arbetsutskotts möte i oktober 2024. 

Med beaktande av gällande lagstiftning samt att kommunfullmäktige redan 

beslutat om en inriktning för de skyddsrum som kommunen ansvarar för i 

program för civil beredskap 2024-2027 föreslår enheten för civil beredskap 

att motionen avslås.  

Socialt perspektiv 

Det föreslagna beslutet förväntas inte ha någon påverkan. 

Ekologiskt perspektiv 

Det föreslagna beslutet förväntas inte ha någon påverkan. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Det föreslagna beslutet förväntas inte ha någon påverkan. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-09-12 

Motion-Inventering av skyddsrum i Härnösands kommun 

______  
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§ 156 Dnr 2024-000284 1.1.1.1 

Motion - Uppföljning av bifallna motioner 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att bifalla motionen. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Christina Lindberg (C). 

Yrkanden 

Christina Lindberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.      

Bakgrund 

Christina Lindberg (C) har lämnat in en motion till fullmäktige. Motionären 

föreslår att kommunstyrelsen årligen för kommunfullmäktige redovisar om, 

när och på vilket sätt motioner har verkställts, som bifallits. 

Återrapporteringen föreslås hantera svar på om motionerna har bifallits helt, 

delvis eller på annat sätt behandlats positivt under året. Om verkställighet 

inte har skett önskas en beskrivning av orsak till att beslut inte har 

verkställts.  

Kommunallagen (2017:725) reglerar hur motioner som väcks i 

kommunfullmäktige ska hanteras. Enligt 7 kap. 6 § ska motioner beredas så 

att kommunfullmäktigen kan fatta beslut inom ett år från det att de lämnats 

in. Däremot finns ingen tydlig lagregel som kräver regelbunden 

återrapportering av bifallna motioner och hur de implementeras.  

Flera kommuner, såsom Sundsvall, och Umeå, har infört rutiner där bifallna 

motioner återrapporteras årligen till kommunfullmäktige. Detta inkluderar 

information om bifallna motioner har verkställts, delvis verkställts, eller inte 

genomförts, samt motivering till varför beslut inte verkställts. En sådan 

uppföljning bidrar till ökad transparens.  

I dagsläget saknas en rutin för att återrapportera bifallna motioner till 

kommunfullmäktige. En årlig redovisning av bifallna motioner, liknande den 

som används i Sundsvall och Umeå skulle ge kommunfullmäktige bättre 

möjligheter att följa upp sina beslut, samt tydliggöra processen för 

medborgarna. 

Arbetsordningen behöver revideras vid beslut om att bifalla motionen.  

Kanslienheten bedömer att återrapporteringen enligt motionärens förslag inte 

medför en större administration att genomföra. Med anledning av 
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ovanstående bedömer kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör 

bifallas. 

Om motionärens förslag bifalls föreslås återredovisningen att ske i samband 

med att obesvarade motioner redovisas i oktober – årligen. 

Socialt perspektiv 

Genom att tydliggöra om/ hur bifallna motioner verkställs, stärks 

allmänhetens insyn i kommunens demokratiska processer.   

Ekologiskt perspektiv 

Beslutet bedöms inte påverka detta perspektiv. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Kommunallagen (2017:725) föreskriver att motioner ska behandlas inom ett 

år, men nämner inte explicit återrapportering av bifallna motioner. Det 

föreslagna beslutet strider inte mot gällande lagstiftning, utan syftar till att 

komplettera den med interna rutiner för ökad transparens och tillgänglighet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-07 

Motion - Uppföljning av bifallna motioner 

______  
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§ 157 Dnr 2024-000087 1.1.1.1 

Motion - Sveriges bästa hemtjänst 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

att anse motionen besvarad. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S) Christina Lindberg (C), Glenn 

Sehlin (SD), Johan Wester (C), Eva-Clara Viklund (M), Åke Hamrin (V) och 

Magnus Oscarsson (S).  

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar att attsatsen ändras till att anse motionen 

besvarad. 

Glenn Sehlin (SD) och Magnus Oscarsson (S) instämmer till Andreas 

Sjölanders (S) yrkande. 

Christina Lindberg (C) yrkar bifall till motionen.  

Eva-Clara Viklund (M) och Åke Hamrin (V) instämmer till Christina 

Lindbergs (C) yrkande.       

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det föreligger tre förslag till beslut, liggande förslag 

Andreas Sjölanders (S) yrkande och Christina Lindbergs (C) yrkande om 

bifall till motionen.  

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt liggande 

förslag. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt Andreas 

Sjölanders förslag. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt Christina 

Lindbergs (C) förslag. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Sjölanders 

(S) förslag.      

Reservation 

Moderaterna, Centerpartiet och Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till 

förmån för sitt eget yrkande. 
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Bakgrund 

Centerpartiet har i en motion till fullmäktige föreslagit att Härnösand ska 

införa en decentraliserad planering av hemtjänsten i likhet med 

Arjeplogsmodellen samt att kommunen ska upphöra med minutplanering av 

hemtjänstinsatser till förmån för tillitsbaserad styrning. 

Motionen har skickats till socialnämnden för yttrande och nämnden har 

inkommit ett remissvar.  

Nämnden svarar att de delar motionärens ambition att hitta vägar för att 

uppnå en av hemtjänst som kan mäta sig med de bästa i landet. 

Det finns en avgörande skillnad mellan Härnösands kommun och Arjeplog, 

nämligen att Härnösand har lagen om valfrihet (LOV) vilket ställer helt 

andra krav på uppföljning och rapportering för att säkerhetsställa att 

omsorgstagarna får den service de har rätt till. Det innebär att det ställer 

högre krav på dokumentation och rapportering i kvantitativa mått på kvalitet 

och resultat. Det minskar således utrymmet för en mer tillitsbaserat styrning- 

och ledarskap och stärker detaljstyrning.  

Det pågår ett arbete inom socialförvaltningen att utveckla hemtjänsten, bland 

annat genom att avskaffa delade turer, minska onödig kontroll och 

detaljstyrning, främja dialog och samarbete, investera i kompetens och 

delaktighet, förstärka brukarmedverkan och tydliggöra ansvar och 

förväntningar. Det handlar om att skapa en kultur där både personal, utförare 

och brukare känner sig sedda, hörda och betrodda, och där fokus ligger på 

gemensamma mål och kontinuerlig förbättring av kvaliteten. 

 Kommunstyrelseförvaltningens bedömning är att det pågår ett 

förändringsarbete inom socialförvaltningen och hemtjänsten. Det vore därför 

olämpligt att i nuläget besluta om att införa ytterligare en ”modell” utan att 

det bästa är att låta förvaltningen få arbetsro i genomförandet av påbörjade 

arbetet. Förslaget är därför att motionen avslås.  

Socialt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv. 

Ekologiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-03 

Socialnämnden, sammanträdesprotokoll, 2024-09-26 § 97 

Motion (C) Sveriges bästa hemtjänst. 

______  
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§ 158 Dnr 2024-000251 3.2.2.0 

E-förslag - Förslag att Härnösand ska vara en 
kärnkraftsfri kommun - Ärende 226 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att inte genomföra E-förslaget och 

att beslutet skickas till kommunfullmäktiges presidium för kännedom. 

Bakgrund 

Anna Burlin har den 23 mars 2024 lämnat in ett e-förslag där hon föreslår att 

Härnösands kommun ska besluta om att vara en kärnkraftsfri kommun. 

Förslaget fick 57 röster av 50 som krävs och gick vidare till 

kommunstyrelsen för beredning och beslut. Det ankommer på 

kommunstyrelsen och nämnder att besluta om e-förslag som faller inom 

deras ansvarsområden. Uppföljning av inkomna och beslutade e-förslag sker 

hos kommunfullmäktiges presidium. 

Härnösands kommun har en befintlig tydlig miljövänlig inriktning som är 

uttalad i flera övergripande styrdokument. I kommunens målprogram 

framgår det under tredje inriktningen att kommunen ska vara en modig 

miljökommun. I Härnösand innebär detta ett gemensamt engagemang för 

minskad miljöpåverkan samtidigt som kommunen ska vara en föregångare i 

omställningen till en fossilfri ekonomi. I översiktsplanen har kommunen 

tagit ställning till framtidens energiproduktion genom att uttrycka att vind- 

och solkraftstekniker ska utredas och utvecklas. Kommunen prioriterar 

således redan idag förnyelsebara energilösningar.   

Socialt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på perspektivet. 

Ekologiskt perspektiv 

Behandlas ovan. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på dessa perspektiv.       
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Beslutsunderlag 

E-förslag – Förslag att Härnösand ska vara en kärnkraftsfri kommun 

Härnösands kommuns målprogram 2024-2027 

Översiktsplan 2040 

______  
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§ 159 Dnr 2023-000174 3.3.5.0 

E-förslag - Reguljär kollektivtrafik till Solumshamn 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att e-förslaget genomförs delvis 

att skicka ärendet till kommunfullmäktiges presidium för kännedom. 

Bakgrund 

Kerstin Hällgren lämnade 2023-02-22 in ett e-förslag om Reguljär 

kollektivtrafik till Solumshamn. Förslaget uppnådde 54 av erforderliga 50 

röster och överlämnades därför till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstyrelseförvaltningen vill först och främst framföra sin positiva 

inställning till det engagemang som finns när det gäller busstrafiken i 

kommunen och i synnerhet till det förslag som framställts. Förslaget är 

mycket väl genomarbetat och har också ett flertal intressanta utgångspunkter. 

Busstrafiken till/från Solumshamn försörjs idag av busslinje 525 med turer 

som i huvudsak är anpassade efter skolornas start- och sluttider. Men för att 

möjliggöra även arbetspendling eller resor till/från fritidsaktiviteter finns det 

även 3 st. s.k. anropsstyrda tur under dagen. Största resandevolymen har 

morgonturen med i genomsnitt 7 resande per tur. Eftermiddagsturerna har i 

genomsnitt 2,5 respektive 3 resande per tur. Uppgiften avser perioden 

januari-juni 2022 och september 2022-maj 2023. 

Sommartid försörjs området med linje 526  med 4 turer varje vardag som i 

huvudsak är anpassade för att åka in till Härnösand för att kunna uträtta olika 

serviceärenden. Arbetspendling med nuvarande tidtabell är delvis även 

möjligt under sommaren eftersom området dessutom under den periodn 

trafikeras med 2 st. anropsstyrda turer.  

Precis som förslagsställaren anser kommunstyrelseförvaltningen att trafiken 

till/från Solumshamn ytterligare kan utvecklas men på ett sådant sätt som är 

anpassat till det befolkningsantal och den resandestruktur som gäller för 

området. 

En trafik som förslagsställaren framför bedöms inte som möjligt och 

motiverad att genomföra. Ett sådant trafikupplägg skulle dessutom kräva 

införskaffande av ytterligare ett fordon och skulle därför bli väldigt 

kostsamt. En utökning till/från Slumshamn genom att förlänga nuvarande 

linje 502 är tyvärr heller inte möjligt.  
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En stor del av den trafik som föreslås i e-förslaget är under dagtid. I det 

trafikförsörjningsprogram som DinTur antagit så ska prioriteringen vara 

arbets-och skolpendling. Möjligheten att ta sig till affärer, fritidsaktiviteter 

m.m ska därför i sammanhanget ha en sekundär betydelse även om det är 

rimligt, så långt det är möjligt, att även försöka tillgodose dessa behov i 

trafikuppläggen.  

Inom kommunstyrelseförvaltningen pågår, i samverkan med DinTur och 

berörd trafikoperatör, ständigt ett löpande ett arbete med 

förändringar/förbättringar av både landsbygds- och tätortstrafiken i syfte att 

uppnå förbättringar av trafikupplägg. 

De förändringar som under senaste året har genomförts för trafiken till/från 

Solumshamn är följande; 

 

• Linjen uppdelas i två linjenummer – en för trafiken under skoltid och en för 

trafiken under sommartid. Detta för att göra det tydligare för resenärerna då 

färdvägen skiljer sig något. 

• Så långt det är möjligt ska turerna börja och sluta på Härnösand central i 

likhet med övriga landsbygdslinjer. Med detta förbättras möjligheten för 

övergång till regional busstrafik och tåg. 

• Mindre justeringar av avgångstider för att säkerställa möjligheten till 

övergång till/från stadstrafiken. 

• Mindre förändring av färdvägen för att möjliggöra resande till/från 

Kastellskolan och Kristinaskolan. 

• Ytterligare anropsstyrda turer kl. 11:45 och 20:15 från centrum 

• Turlistan för trafik under sommaren har förändrats så att arbets-pendling är 

möjlig även under den tiden av året. Samtidigt kvarstår möjligheten att åka 

in till Härnösand mitt på dagen och tillbaka. 

När det gäller den anropsstyrda trafiken så har kommunen inget inflytande 

över själva utförandet och rutinen utan den frågan ”äger 

Kollektivtrafikmyndigheten (DinTur). Men i olika sammanhang har 

kommunen framfört uppfattningen att sättet att avropa trafik, möjligheten att 

använda sig av ”DinTurs” betalmedel med mera måste ses över. 

Sammanfattningsvis bedömer Kommunstyrelseförvaltningen att det inte är 

rimligt och möjligt att genomföra e-förslaget i sin helhet, men konstaterar 

samtidigt att med de förändringar som genomförts så har Solumshamn få ett 

avsevärt förbättrat trafikutbud. 
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Socialt perspektiv 

Förslaget förbättrar tillgången på busstrafik till/från området, samt 

möjligheter att även resa kollektivt till/från området under kvällstid större 

delen av året. 

Ekologiskt perspektiv 

Förslaget har ingen på det ekologiska perspektivet. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Kostnaderna för de redovisade förändringarna inryms i nuvarande budget för 

2024.                                                                                                                  

Förslaget har ingen påverkan på det juridiska perspektivet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-11 

E-förslag - Reguljär kollektivtrafik till Solumshamn 

______  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

24(46) 

Sammanträdesdatum 

2024-10-29 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 160 Dnr 2024-000198 2.4.1.0 

Ekonomisk månadsrapport Kommunstyrelsen 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Ida Skogström (M) och Andreas Sjölander (S). 

Bakgrund 

Kommunstyrelseförvaltningen genom ekonomi- och 

kommunledningsavdelningen sammanställer efter varje avslutad månad en 

ekonomisk månadsrapport för att ge en översiktlig och kortfattad bild av 

kommunens ekonomiska situation och utveckling löpande under året. Från 

och med september så kommer månadsrapporten kompletteras med 

förvaltningschefens bedömning av resultatet för respektive nämnd vid årets 

slut. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-21 

Bilaga - Resultat per september 2024 

______  
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§ 161 Dnr 2024-000222 1.2.4.1 

Mål, budget och skattesats 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att fastställa den kommunala skattesatsen 2025 till 23,34 kronor,  

att anta majoritetens Årsplan 2025, 

att fastställa särskilda uppdrag till kommunstyrelse, nämnder och helägda 

bolag i enlighet med prioriteringar i majoritetens Årsplan 2025, 

att kommunstyrelsens budget för överförmyndarenheten överförs till 

kommunfullmäktiges budgetram, 

att arbetslivsnämndens budgetram minskas med anledning av den 

omställning som påbörjats under 2024 utifrån förändrade yttre 

omständigheter,  

att uppdra till skolnämnden att besluta om indikatorer för jämställdhetsmålet 

i samband med beslut om verksamhetsplan 2025, som varande del av 

Årsplan 2025,  

att avsätta 39,2 mnkr för särskilda initiativ under 2025 i den 

kommungemensamma verksamhetens budget, 

att bemyndiga kommunstyrelsen att disponera avsatta medel för särskilda 

initiativ i syfte att gynna kommunens utveckling,  

att uppdra till kommunstyrelsen att vidta åtgärder för att förbättra 

kommunens likviditet, 

att bemyndiga kommunstyrelsen att förvärva och försälja fast egendom 

inom ramen 10,0 mnkr per objekt,  

att bemyndiga kommunstyrelsen att för eventuellt tillkommande brådskande 

investeringar disponera rörelsekapital inom ramen 10,0 mnkr per objekt, 

att bemyndiga kommunstyrelsen att under 2025 nyupplåna, det vill säga öka 

kommunens långfristiga skulder, med maximalt 158,4 mnkr i enlighet med 

10-åriga investeringsplanen, samt 

att ge kommunstyrelsen rätt att under 2025 omsätta lån, det vill säga låna 

upp belopp, motsvarande de lånebelopp som förfaller till betalning under 

2025. 
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Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Eva-Clara Viklund (M), Christina 

Lindberg (C), Glenn Sehlin (SD) och Åke Hamrin (V).  

Avståenden 

Moderaterna, Centerpartiet, Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet deltar 

inte i beslutet i detta ärende.  

Beslutsunderlag 

Ordförandeförslag – Mål, budget och skattesats 2025      

______  
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§ 162 Dnr 2024-000404 1.1.1.1 

Delårsrapport - Koncernbolagen Härnösands kommun 
2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga sammanställningen av Delårsrapport koncernbolagen till 

handlingarna, samt 

att överlämna sammanställningen av Delårsrapport koncernbolagen 2024 till 

kommunfullmäktige för kännedom. 

Bakgrund 

Delårsbokslutet för Härnösands kommun redovisas i två separata delar. Den 

föreliggande redovisar koncernbolagens resultat och prognos.  

Koncernerna för HEMAB, AB Härnösandshus och Invest i Härnösand AB 

samt Härnösands del i Räddningstjänsten Höga Kusten-Ådalen (33%) ingår i 

den kommunala koncernen (nedan kallat koncernen). De bedöms ha en 

särskild betydelse för kommunens ekonomi eller verksamhet. Det finns 

kommunala koncernföretag som inte ingår i denna rapport. Dessa bolag 

uppfyller inte kriterierna för att upptas.  

Delårsrapporten för koncernbolagen redovisar dels en sammanfattning samt 

ekonomiska delredovisningar för respektive bolag. Rapporten är en 

sammanställning av respektive bolags delårsrapport. 

Uppföljningen av koncernens mål redovisas i årsredovisningen tillsammans 

med upprättade sammanställda räkenskaper. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-08 

Delårsrapport - Koncernbolagen Härnösands kommun 2024 

______  
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§ 163 Dnr 2024-000112 1.1.2.1 

Uppföljning av perspektiven i tjänsteskrivelserna 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga informationen till handlingarna, 

att utvärdering av det föreslagna beslutsunderlaget återrapporteras i 

kommunstyrelsen senast juni 2025, samt 

att anse kommundirektörens uppdrag ”Uppföljning av perspektiven i 

tjänsteskrivelserna” avslutat. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S) och Christina Lindberg (C). 

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar på en ändrad andra attsats som lyder: 

att utvärdering av det föreslagna beslutsunderlaget återrapporteras i 

kommunstyrelsen senast juni 2025.  

Christina Lindberg (C) instämmer till Andreas Sjölanders (S) yrkande.      

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 

förslag med Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt liggande 

förslag med Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat enligt liggande förslag med 

Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande.      

Bakgrund 

Under hösten 2023 behandlades en motion angående att landsbygdssäkra 

Härnösand. Motionen avslogs men kommunstyrelsen beslutade att uppdra 

till kommundirektören att utvärdera effekterna av perspektiven i 

beslutsunderlagen - socialt perspektiv, ekologiskt perspektiv samt 

ekonomiskt/juridiskt perspektiv. 

Uppföljningen redovisades för kommunstyrelsen under våren 2024 med 

resultatet att perspektiven skulle ersättas med en annan utformning av 

beslutsunderlagen. Förslaget på ny utformning presenteras nu för 

kommunstyrelsen. 
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De nya underlagen kommer att införas på försök i kommunstyrelsen och 

sedan utvärderas av förvaltningen. I utvärderingen kommer synpunkter från 

kommunstyrelsen att inhämtas. 

Socialt perspektiv 

Genom att synliggöra beslutens påverkan på individer och grupper i 

samhället blir det lättare för de förtroendevalda att fatta välgrundade beslut. 

Det blir också lättare för medborgarna att se konsekvenser och påverkan som 

beslut för med sig.  

Ekologiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-09-05 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-04-03 § 43 - Uppföljning av 

perspektiven i tjänsteskrivelserna 

Uppföljning av perspektiven i tjänsteskrivelser 

______  
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§ 164 Dnr 2024-000398 2.6.1.2 

Hyresavtal - nytt kommunarkiv (Städet 15) 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att återremittera ärendet. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S) och Eva-Clara Viklund (M). 

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar på en återremiss med motiveringen: att 

återremittera ärendet om hyresavtal för nya lokaler för kommunarkivet för 

att ta fram ett förslag på hur kommunen kan utvecklas till ett arkivcentrum 

som kan omfatta fler kommuner, myndigheter och föreningar, i syfte att 

stärka kommunens roll som ett ledande arkivinstitut.  

Eva-Clara Viklund (M) instämmer till Andreas Sjölanders (S) yrkande.       

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: liggande förslag, och 

förslag om återremiss.  

Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande frågar om ärendet ska återremitteras. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat att ärendet ska 

återremitteras.      

Bakgrund 

Idag hyr kommunen lokaler i andra hand av Riksarkivet på Kusthöjden. 

Riksarkivet ska flytta sin verksamhet till Saltvikshöjden, att flytta med 

kommunarkivet i Riksarkivets nya lokaler på Saltvikshöjden är inte ett 

alternativ. För att säkerställa en fortsatt effektiv och säker hantering av 

kommunarkivet, måste en flytt från nuvarande lokaler på Kusthöjden 

genomföras. 

Lokalförsörjningsenheten har, efter uppdrag från lokalgruppen och i 

samarbete med verksamheten tagit fram ett lokalprogram som specificerar 

kraven för nya arkivlokaler. Lokalprogrammet skickades till fastighetsägare i 

Härnösand, och två förslag inkom. Efter en granskning visade det sig att 

endast ett av förslagen uppfyllde de specifika kraven som ställs på 
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arkivlokaler, lokalen där fritidsbåtsmuseet var på före detta 

Tobaksmonopolet. 

Lokalen omfattar en yta om 1 507 kvm med en årshyra som uppgår till 2 914 

654 kronor och med en avtalstid på 20 år. I de nya lokalerna är Riksarkivets 

krav på arkivlokaler uppfyllda och rymmer cirka 10 000 hyllmeter.  

Kommunens behov är i dagsläget cirka 4 000 hyllmeter. Det innebär att det 

finns utrymme att hyra ut hyllmeter samt kontorsplatser till Näringslivs- och 

föreningsarkivet, vilket kommer ge en hyresintäkt. Föreningarnas behov av 

hyllmeter uppges vara tillsammans 5 800 hyllmeter. I hyresavtalet finns även 

en klausul kring möjligheten att förhyra ytterligare våningar i framtiden samt 

vara med i dialog kring eventuella angränsande nya hyresgäster. 

Utvecklingsområden för kommunarkivet – Nordarkiv 

Dialoger pågår med andra kommuner i länet om samlokalisering i 

Härnösand, samverkan och olika tjänsteerbjudanden då Härnösands kommun 

har hög kompetens gällande e-arkiv och informationssäkerhetsarbete. I 

dialog med andra kommuner är det känt att det finns behov av nya 

arkivlokaler i länet och en utveckling av e-arkiv  

Idag har Härnösands kommun ett avtal med Timrå kommun som innebär att 

de deponerar visst arkivmaterial i kommunens arkiv. 

Dialoger pågår även med kommunens bolag om samlokalisering av bolagens 

arkivbestånd i kommunarkivet, samt digitalisering av densamma. 

Denna lokal har möjligheterna att anpassas till dagens standard och 

säkerhetskrav för arkiv. Flytten är nödvändig för att säkerställa att 

kommunarkivet har en ändamålsenlig och framtidssäker plats att bedriva sin 

verksamhet på. 

Socialt perspektiv 

Flytten av kommunarkivet till Tobaksmonopolet skapar möjligheter för 

social samverkan och samnyttjande som gynnar kommunen. Lokalen ger 

utrymme att även inhysa Näringslivs- och Föreningsarkiven, vilket främjar 

samarbete. En klausul i hyresavtalet ger dessutom möjlighet att hyra 

ytterligare våningar i framtiden, vilket ger flexibilitet och 

anpassningsförmåga både om kommunens arkiv behöver expandera eller om 

kommunen börjar sälja sina arkivtjänster till grannkommuner. 

Ekologiskt perspektiv 

Den moderna utrustningen och de uppdaterade systemen i den nya lokalen 

innebär att kommunen kan dra nytta av energieffektiv teknik och 

miljövänliga lösningar som inte finns i den nuvarande lokalen. Detta kan 

omfatta exempelvis energieffektiv belysning, optimerade klimatanläggningar 

och moderna material som är mer hållbara och har lägre miljöpåverkan. 
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Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Lokalen omfattar en yta om 1 514 kvm med en årshyra som uppgår till 2 914 

654 kronor. 

Årshyran omfattar värme, vatten, ventilation, avfall, fastighetsskatt, inre 

underhåll samt skötsel av arkivhyllorna. 

• Avtalet gäller i 20 år från 2026-02-01 till 2046-01-31 med 18 månader 

uppsägning och fyra års förlängning. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-10 

Beslutsärende lokalgruppen, 2024-08-21 

Hyresavtal kommunarkiv 

______  
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§ 165 Dnr 2024-000406 2.6.1.2 

Hyresavtalet Öbacka sportcentrum, Ön 2:54 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna hyresavtalet, samt 

att uppdra till kommundirektören att underteckna hyresavtalet. 

Bakgrund 

Härnösands kommun hyr två av fyra hallar i fastigheten Ön 2:54 

(Sportcenter) från Öbacka Sportcenter KB. Hyresvärden ansvarar i nuläget 

för bemanning, drift och uppvärmning av anläggningen, men anser att det 

inte är ekonomiskt hållbart för dem under nuvarande förutsättningar. 

Hyresvärden har haft svårt att få ekonomin att gå runt med det nuvarande 

hyresavtalet på grund av att hyran ej reglerats sedan avtalstecknandet 2021. 

Detta innebär att de inte har kunnat justera hyran i takt med stigande drifts- 

och underhållskostnader. För att säkerställa anläggningens får hyresvärden 

nu rätt till indexreglering och en marginell ökning av grundhyran. Dessa 

justeringar är nödvändiga för att hyresvärden ska kunna täcka sina kostnader 

och fortsatt bedriva verksamheten på samma nivå och kvalitet som tidigare, 

vilket är av stor betydelse för kommunens invånare och föreningsliv. 

Socialt perspektiv 

Öbacka Sportcenter är en populär anläggning för kommunens invånare och 

hallarna är välanvända av de olika föreningarna. Att behålla tillgången till 

Öbacka Sportcenter säkerställer att föreningslivet kan fortsätta sin 

verksamhet och utvecklas, vilket främjar fysisk aktivitet och social samvaro i 

kommunen. 

Ekologiskt perspektiv 

Inga förändringar är föreslagna som innebär förändringar gentemot ett 

nuläge ur detta perspektiv. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Hyresökningen i och med tecknandet av det nya hyresavtalet uppgår till 232 

000 kronor.  

• Nuvarande hyra 2 320 000 kr till 2 552 000 kr. 

• Avtalet gäller i tre år från 2025-01-01 till 2027-12-31 med nio månader 

uppsägning och tre års förlängning. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-09 

Bilaga 1 - Hyresavtal Öbacka sportcenter, Ön 2:54 

Bilaga - Beslutsärende - Öbacka sportcenter, Ön 2:54 

______  
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§ 166 Dnr 2024-000397 1.1.2.1 

Kommunal parkeringsövervakning 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att Härnösands kommun svarar för den kommunala 

parkeringsövervakningen enligt 2§ lag (1987:24) om kommunal 

parkeringsövervakning mm, 

att parkeringsövervakningen omfattar hela Härnösands kommun, 

att utföra parkeringsövervakningen genom upphandlad tjänst eller med egen 

personal,   

att parkeringsövervakningen, om den utförs med egen personal, fullgöres av 

minst 0,5 parkeringsvakter, 

att uppdra till samhällsnämnden att förordna parkeringsvakter,   

att upphäva kommunfullmäktiges beslut 1987.5089 000.143, samt  

att underrätta Polismyndigheten om beslutet. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar på att attsats fyra ändras till följande: 

att parkeringsövervakningen, om den utförs med egen personal, fullgöres av 

minst 0,5 parkeringsvakter.      

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 

förslag med Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt liggande 

förslag med Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat enligt liggande förslag med 

Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande.      

Bakgrund 

Om det finns behov av parkeringsvakter i en kommun kan kommunen, enligt 

Lag (1987:24) om kommunal parkeringsövervakning (§2), fatta beslut att 

kommunen självt ansvarar för övervakningen. I ett sådant beslut ska det 
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område som parkeringsövervakningen omfattar anges, även det minsta antal 

parkeringsvakter som fullgör övervakningen ska framgå i beslutet.  

Senast kommunfullmäktige fattade beslut i frågan var 1987. Beslutet 

behöver uppdateras med rätt instans som utförare av uppdraget för att 

förtydliga arbetet mot andra myndigheter och aktörer.  

Kommunen utförde parkeringsövervakning med egen personal fram till 2013 

då det upphandlades extern aktör för att utföra parkerings-övervakningen för 

kommunen. Genom detta beslut möjliggörs att parkeringsövervakningen sker 

antingen med egen personal eller genom upphandlad tjänst.  

Socialt, ekologiskt, ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Beslutet bedöms inte ha någon påverkan på det ekologiska eller sociala 

perspektivet. Utifrån ett juridiskt perspektiv tydliggör beslutet möjliga 

instanser att ansvara för övervakningen vilket förväntas förtydliga arbetet 

gentemot andra myndigheter och aktörer.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-15 

Samhällsnämndens protokollsutdrag, 2024-09-26, § 125 

Samhällsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-07-19 

Kommunal parkeringsövervakning 1987 

______  
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§ 167 Dnr 2024-000343 1.1.6.4 

Remiss - Nätt och jämnt - Likvärdighet och effektivitet i 
kommunsektorn (SOU 2024:50) 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

att anta remissyttrandet som sitt eget. 

Bakgrund 

Härnösands kommun är remissinstans för det betänkande som 

Utjämningskommittén har tagit fram avseende likvärdighet och effektivitet i 

kommunsektorn.  

Det förslag som presenteras i utredningen "Nätt och jämnt" bygger, liksom 

tidigare, huvudsakligen på utjämningens nuvarande delar. I dessa utjämnas 

både kostnader och intäkter mellan kommuner - detta eftersom 

förutsättningarna varierar kraftigt vad gäller bland annat skattekraft, 

folkmängd, åldersstruktur, bebyggelsestruktur och socioekonomiska 

faktorer. 

Delarna består i huvudsak av: 

Kommittén föreslår även principer för statens användning av riktade bidrag, 

som trots tidigare principiell överenskommelse om att de ska minska, har 

ökat i omfattning. Kommittén föreslår även kriterier för hur dessa bidrag ska 

vara utformade för att minska den problematik de ger upphov till. Riktade 

bidrag föreslås kunna ges som kostnadsersättningar vid extraordinära 

situationer, när det finns samsyn om behovet av riktat statsbidrag samt om 

det finns särskilda skäl. Inget bidrag ska heller uppgå till mindre än 100 000 

kr för den kommun som får det lägsta bidraget. Totalt föreslås 17 riktade 

bidrag överföras till det generella bidraget, motsvarande 10,2 miljarder 

kronor. 

Kommittén har också undersökt fastighetsavgiften och huruvida denna bör 

utjämnas med tanke på de stora skillnader som föreligger, men konstaterar 

att ytterligare faktorer behöver utredas. 

Det föreslås att inkomstutjämningen förändras så att den länsvisa 

skattesatsen aktualiseras enligt den genomsnittliga skattesatsen för 2022 som 

bas, samt att garantinivån höjs till 116 % av rikets genomsnittliga skattekraft, 

med ambitionen att hålla regleringsposten så låg som möjligt. För regioner 

föreslås en höjning av kompensationsgraden till 95 %. 
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Kostnadsutjämningen föreslås förändras så att verksamhetsövergripande 

kostnader och infrastruktur delas upp efter verksamhetsområde. En 

genomgående förändring är att ersättning för övergripande administration 

flyttas från de verksamhetsövergripande kostnaderna till respektive 

delmodell. Merkostnader kopplade till gleshet har också justerats, där 

invånarnas bosättningsmönster har varit utgångspunkt för ett nytt mått på 

gleshet, vilket har haft relativt stor påverkan på enskilda kommuner inom 

delmodellerna. Faktorer som inte visat sig ha betydelse för delmodellerna 

har tagits bort, exempelvis befolkningsförändringar i samtliga delmodeller 

samt språkfaktorer för äldreomsorg. Befolkningsminskning lyfts från 

verksamhetsövergripande kostnader till att bli en egen delmodell och 

förändras från ett 10-årigt snitt till ett 5-årigt snitt. Gällande gator och vägar 

har tidigare kompensation baserats på kommungrupp, men nu föreslås att 

kommunens egna förutsättningar ska vara fördelningsbas. Eftersläpning 

flyttas från kostnadsutjämningen till det övergripande systemet för att 

tydliggöra att den är av tillfällig art. Den justeras också för att öka 

träffsäkerheten och avser framför allt kompensation för snabb 

samhällsutveckling som inte fångas upp i kostnadsutjämningen. För regioner 

beräknas gleshet på ett nytt sätt där hänsyn också tas till små sjukhus på 

grund av ett litet invånarantal. 

LSS-utjämningen föreslås kvarstå som ett eget utjämningssystem, vilket 

beror på att det till viss del är påverkbart. För att hantera vissa av dessa 

utmaningar föreslås att personalkostnadsindex tas bort, men att en ventil 

skapas för små kommuner med stora vårdbehov. Två delmodeller tillskapas 

också: En delmodell för strukturellt högt löneläge och en delmodell för 

övergripande administration. Eftersom det idag utjämnas för insatser enligt 

LSS men inte enligt SOL, finns incitament att välja LSS, varvid kommittén 

anser att även SOL behöver utjämnas. Dock saknas idag tillräckliga 

kvalitativa förutsättningar för att inom ramen för kommitténs arbete utforma 

ett förslag. 

Strukturbidraget föreslås förändras och ersättas med ett bidrag för svagt 

befolkningsunderlag samt ett införandebidrag som ska begränsa den totala 

förändringen av strukturbidraget som inte avser svagt befolkningsunderlag. 

Införandebidrag bedöms behöva kvarstå eftersom förändringar av 

utjämningssystemet väsentligt ändrar förutsättningarna för vissa enskilda 

kommuner och regioner. Därför föreslås en successiv infasningsperiod för 

två införandebidrag: ett för LSS-utjämningen och ett för 

kostnadsutjämningen. För att den totala förändringen inte ska bli för stor 

föreslås också ett fast införandebidrag för de kommuner som har en total 

kostnadsutjämningsförändring på över 1 500 kr per invånare. 

Sammantaget innebär kommitténs förslag att glesa kommuner, kommuner 

med liten folkmängd och de socioekonomiskt svagare kommunerna får en 
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positiv förändring. Att utjämning är viktig synliggörs också i en beräkning 

gjord av kommittén, där det framgår att skillnaden mellan lägsta och högsta 

skattetryck - utan utjämning - skulle uppgå till 24 procentenheter. 

Härnösands kommun ställer sig positiv till flera delar av förslagen och 

lämnar reflektioner och medskick inom några områden. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-07 

Yttrande över utjämningskommitténs betänkande Nätt och jämnt - 

Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn (SOU 2024:50) 

______  
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§ 168 Dnr 2024-000420 1.1.2.1 

Revidering av sammanträdestider 2024-2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att anta revidering av sammanträdestider för 2024 och 2025. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Ulrika Jonsson (SD) och Andreas Sjölander (S). 

Bakgrund 

Med anledning av att beslut om Årsplan för 2025 har flyttats fram till 

kommunstyrelsen den 29 oktober samt antas i kommunfullmäktige i 

november behöver ett beslutsmöte för kommunstyrelsen äga rum i december 

2024. Verksamhetsplanen för 2025 med tillhörande detaljbudget behöver 

antas av kommunstyrelsen i december. Med anledning av det föreslås att 

tiden för KSAU den 10 december ersätts med ett sammanträde för 

kommunstyrelsen.  

Enligt beslut om sammanträdesplan för 2025 har kommunstyrelsen 

sammanträden den 14 januari samt 4 februari. Med anledning av att 

slutkonferensens med tillhörande rapport i SKR:s Modellkoncept för 

jämställdhetsintegrering äger rum den 4 februari föreslås att 

kommunstyrelsens sammanträden ställs in den 14 januari och 4 februari. 

Istället föreslås att kommunstyrelsen har ett sammanträde den 21 januari 

2025 den dag och tid som KSAU, enligt tidsplanen skulle ha ägt rum. 

Förslag nya tider för kommunstyrelsen: 

10 december 2024 

21 januari 2025 

Dessa sammanträdestider ställs in: 

KSAU 10 december 2024 

KSAU 21 januari 2025 

KS 14 januari 2025 

KS 4 februari 2025 
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Socialt perspektiv 

Beslutet bedöms inte påverka perspektivet 

Ekologiskt perspektiv 

Beslutet bedöms inte påverka perspektivet 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Beslutet bedöms inte påverka perspektivet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-15 

Sammanträdesplan 2024 

Sammanträdesplan 2025 

______  
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§ 169 Dnr 2024-000429 1.1.2.0 

Dispensansökan dygnsvila 2024  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

att Härnösands kommun fattar beslut om avvikelser från reglerna om 

dygnsvila inom Bilaga Js tillämpningsområde gällande enheterna Gullvivan 

och Vårstagatan, verksamhetsområde Funktionsstöd, Socialförvaltningen 

samt anmäler beslutet hos SKRs Arbetstidsnämnd. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Glenn Sehlin (SD), Andreas Sjölander (S) och Åke 

Hamrin (V).  

Yrkanden 

Glenn Sehlin (SD) yrkar bifall till liggande förslag. 

Åke Hamrin (V) instämmer till Glenn Sehlins (SD) yrkande.       

Bakgrund 

Den 1 oktober 2023 ändrades reglerna som gäller dygnsvila i kommuner och 

regioner. De nya reglerna innebär i korthet att medarbetarnas rätt till 11 

timmars sammanhängande dygnsvila under varje 24-timmarsperiod förstärks 

och att möjligheterna att göra undantag begränsas. 

Bakgrunden till regelförändringen är att EU-kommissionen har framfört 

kritik mot att kollektivavtalet som gäller för anställda i kommuner och 

regioner inte lever upp till minimikraven i EU:s arbetstidsdirektiv. 

I samband med överenskommelsen om de nya dygnsviloreglerna inrättade 

centrala parter en arbetstidsnämnd. Nämndens uppdrag är att pröva 

övergripande och principiella frågor och tolkningar som rör de nya reglerna. 

Nämnden fattar också beslut om dispenser. En dispens innebär att det är 

möjligt att förlägga högst 24 timmar vid planerad förläggning av ordinarie 

arbetstid i kombination med jour. Dispens av nämnden krävs eftersom det 

inte möjligt att överenskomma, eller avtala om avvikelser från de avtalade 

bestämmelserna om dygnsvila på lokal nivå. Detta eftersom det handlar om 

att säkerställa ett lagstadgat minimiskydd. 

Undantag ges i vissa fall 

Utöver möjligheten att söka dispens i samband med avtalsförhandlingarna 

om AB 24 så ändrades avtalet och möjligheten för arbetsgivare att fatta 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

43(46) 

Sammanträdesdatum 

2024-10-29 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

beslut om avvikelse inom Bilaga J tillämpningsområde, det vill säga LSS 

verksamheten, infördes.   

Ändringen gör det möjligt för arbetsgivaren inom Bilaga J 

tillämpningsområde att istället för att högst förlägga 20 timmar arbetspass 

fatta beslut om att högst förlägga 24 timmar. Detta under en förutsättning att 

det är en kombination av ordinarie arbetstid och jour. Detta i likhet med 

tidigare dispensförfarandet.  

Dock är arbetsgivaren skyldig att anmäla ett sådant beslut om avvikelse till 

den centrala Arbetstidsnämnden innan beslutet kan verkställas.  

Vidare har den centrala Arbetstidsnämnden rätt att överpröva arbetsgivarens 

beslut om avvikelse. En överprövning av Arbetstidsnämnden innebär att 

avvikelsen inte är tillåten och arbetsgivaren måste tillämpa Bilaga Js regler 

och förlägga max 20 timmar arbetspass med en kombination av ordinarie 

arbetstid och jour.      

Både vid dispensansökan eller beslut om avvikelse så behöver verksamheten 

försökt och bedömt ha på alla kända och tillgängliga sätt, försökt organisera 

arbetet för att uppfylla dygnsvilan enligt de vanliga reglerna- men inte tycker 

sig ha lyckats.   

Enheterna Gullvivan och Vårstagatan bedömer att de inte kan uppnå 

dygnsvilan utan att det blir negativa konsekvenser för de vi är till för. 

Arbetstidsnämnden behöver protokoll på beslut från kommunstyrelsen i 

Härnösands kommun innan de prövar enheternas anmäl av avvikelse.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-23 

______  
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§ 170 Dnr 2024-000004 1.1.2.1 

Kommunstyrelsens uppdragsbeslut 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga uppdragslistan till handlingarna.      

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Ida Skogström (M). 

Bakgrund 

Lars Liljedahl, kommundirektör, redovisar uppdragslistan.                       

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens uppdragslista t.o.m. 2023-10-29      

      

______  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

45(46) 

Sammanträdesdatum 

2024-10-29 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 171 Dnr 2024-000001 1.1.2.1 

Anmälan av delegationsbeslut 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna redovisning av delegationsbeslut.      

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Ida Skogström (M) och Andreas Sjölander (S). 

Bakgrund 

Ordförandebeslut bidrag pensionärsförening SKPF 2024-09-17       

______  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

46(46) 

Sammanträdesdatum 

2024-10-29 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 172 Dnr 2024-000002 1.1.2.1 

Anmälan av ärenden för kännedom till 
kommunstyrelsen 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga ärenden för kännedom till handlingarna. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-10-09 

Protokoll Härnösandshus, 2024-09-17 

Protokoll Härnösands kommunfastigheter, 2024-09-17 

Protokoll Invest i Härnösand AB, 2024-08-27 

Protokoll Skeppet 5&6 AB, 2024-08-27 

Protokoll DIN TUR 2024-09-27 

Protokollsutdrag DIN TUR 2024-10-11 § 124 - § 124 Jämförande analys 

gällande kostnader, effektivitet och tillgänglighet 

Protokoll Tillgänglighetsrådet, 2024-09-04 

Förstärkt uppsiktsplikt 2024-10-14 

Attestantförteckning 2024-10-14 

Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrland - 

Revisionsplan 

Beslut tillstånd till kameraövervakning Hotell Hernö Gin AB -  

Integritetsskyddsmyndigheten  

Beslut om revidering av kommunantal oktober 2024 

Tackkort - Norrlandsträ 

Rapport från Cirkusakademien 

______  

 


